
MEMORANDUM OF UNDERSTANDING
SACM - DGpuK - ÖGK - SFSIC

The academic societies/associations

SACM - Swiss Association of Communication and Media Research
DGpuK - Deutsche Gesellschaft für Publizistik und Kommunikationswissenschaft
ÖGK - Österreichische Gesellschaft für Kommunikationswissenschaft
SFSIC - Société Française des Sciences de l'Information et de la Communication

work together to strengthen the links between sister societies that share disciplinary fields and research objects. For these purposes they declare the following objectives of cooperation :

- to contribute to the deepening of the internationalization of information-communication research
- to jointly develop themes that are important for all research societies and have a European impact
- to work for the continuity of the relations beyond existing personal contacts

To reach these general objectives, concrete measures are developed, some of which are already operational :

- to maintain continuous exchange both on the level of board and members including regular updates regarding the partners' events, initiatives etc. on the associations' websites.
- to strive to bring together representatives of PhD students and young researchers and support their joint activities
- to put in touch the respective international relations and working groups, in order to create inter-association instances of these working groups
- to organize a panel to grant sister societies visibility at national congresses
- to apply the reciprocity of membership fees in their national conventions
- to support the travel of young researchers wishing to participate in the respective events
- to coordinate the presence in international organizations (ICA, IAMCR, EUPRERA, ECREA ...)
- to reach out to other associations in the broader discipline willing to cooperate under these terms
- to support the emergence of information-communication associations in partner regions and countries, for example sub-Saharan Africa.
- to aim for maintaining and fostering a broad variety of research approaches and channels of research communication in communication science and beyond
- to defend an approach of the valorization that includes scientific activity in its entirety (research, transfer, teaching) and which is not mainly based on quantification and impact factors
- to encourage publications, including translations, in the respective journals of sister societies

May 2020

President of the DGpuK

President of ÖGK

President of SFSIC

President of SSCM

Protocole d'entente
SSCM - DGPuK - ÖGK - SFSIC

Les sociétés / associations savantes

SSCM - Société Suisse des Sciences de la Communication et des Médias
DGPuK - Deutsche Gesellschaft für Publizistik und Kommunikationswissenschaft
ÖGK - Österreichische Gesellschaft für Kommunikationswissenschaft
SFSIC - Société Française des Sciences de l'Information et de la Communication

travaillent ensemble afin de renforcer les liens entre les sociétés sœurs qui partagent des champs disciplinaires et des objets de recherche. À ces fins, ils déclarent poursuivre les objectifs de coopération suivants :

- contribuer à l'approfondissement de l'internationalisation de la recherche en information-communication
- développer conjointement des thèmes importants pour toutes les sociétés de recherche et ayant un impact européen
- travailler pour la continuité des relations au-delà des contacts personnels

Des mesures concrètes suivantes, dont certaines sont déjà opérationnelles, visent à réaliser ces objectifs :

- Maintenir un échange continu au niveau du conseil d'administration et des membres, y compris des mises à jour régulières concernant les événements des partenaires, les initiatives, etc. sur les sites Web des associations.
- Permettre de réunir des représentants des doctorants et des jeunes chercheurs et soutenir leurs activités conjointes
- Mettre en relation les responsables internationales et les groupes de travail respectifs, afin de créer des groupes de travail inter-associations
- Organiser un panel pour donner une visibilité aux sociétés sœurs lors de congrès nationaux
- Appliquer la réciprocité des frais d'adhésion dans leurs conventions nationales
- Soutenir les déplacements des jeunes chercheurs souhaitant participer aux événements respectifs
- Coordonner la présence dans les organisations internationales (ICA, IAMCR, EUPRERA, ECREA ...)
- Permettre à d'autres associations de la discipline au sens large désireuses de coopérer dans ces conditions de se joindre à ce protocole
- soutenir les initiatives d'émergence d'associations de la discipline dans les régions et pays partenaires, par exemple en Afrique subsaharienne.
- Viser à maintenir et à favoriser une grande variété d'approches de recherche et de canaux de communication pour la recherche en science de la communication et au-delà
- Défendre une approche de la valorisation qui intègre l'activité scientifique dans son ensemble (recherche, transfert, enseignement) et qui ne repose pas principalement sur une quantification et des facteurs d'impact
- Encourager les publications, y compris par des traductions, dans les revues respectives des sociétés sœurs

Mai 2020

President of the DGPuK

President of ÖGK

President of SFSIC

President of SSCM